
Distriktsrådsmøde – Viborg Rideklub 22. maj 2024 

 

Internt møde inden klubbernes ankomst: 

Thomas har lavet forslag til årets frivillig og årets klub pris for distrikt 11/13 med beskrivelser af hvad 
det indebærer. Det præsenteres for klubberne ved aftenens møde. 

Der gives kr. 5000,- fra distriktet til klubben, og til den frivillige en heste-figur med inskription 
(Marianne undersøger pris og mulighed) + diplomer som Lone står for at udfærdige. 

Championatsliste: 

Gaver til championatsvindere: Tina undersøger med lokal trædrejer om en hest/hesterelateret gave, 
evt. sponsoreret til de årlige vindere.  

Vi prøver at lancere den allerede som gældende i år. Lone har talt med distrikt 1 igen og afventer pris 
på at vi kan blive koblet op til brug af listen. 

 

Fællesmøde: 

Fremmødte klubber: Skive, Vestjysk terræn og distance, Tougård, Holstebro, Birgittelyst, Viborg, 
Thisted, Bording, Hundborg 

Distriktsformand Inger Overby beretter: 

Ærgerlige hestesager i ridesporten har fyldt mest siden sidst desværre. Der er for meget fokus på de 
mange penge rideheste sælges for, så de hurtigt kan blive salgsklare uden hensyntagen til 
hestevelfærden. Desværre er det blevet de få der kommer til at skade de mange. Vi ved med sikkerhed 
at de fleste behandler deres hest godt og omsorgsfuldt, og bruger alt sin tid og sparepenge her på. Alle 
ved at der kan opstå situationer hvor frustrationen tager over, og det skal vi være opmærksomme på. Vi 
kan ændre på det, ved at sikre at alle får den bedste læring i håndtering af heste. 

Formands- og næstformandsskifte i DRF ved repræsentantskabsmødet i april: Dan Boyter blev ny 
formand. Han er tidligere aktiv konkurrence springrytter i distrikt 12, men har også stor erfaring som 
virksomhedsejer, leder og bestyrelsesmedlem, samt erfaring fra parasporten som han har støttet op 
om med sin virksomhed Pressalit i mange år. 

Nye DRF bestyrelsesmedlemmer, her i blandt vores banedesigner fra distriktet Bo Gejl, som heldigvis 
blev genvalgt, blev valgt ind blandt ”gamle” kendte ansigter, bl.a. Thomas Vogt Hansen fra vores 
distrikt. Thomas var ikke på valg i år. 13 kandidater stillede op til 5 bestyrelsesposter, og ud over Bo 
blev følgende kandidater valgt ind i DRFs bestyrelse: Nathalie Zu Sayn Wittgenstien, Linnea Ericsson-
Carey, Jakob Leth og Charlotte Kjærgaard (som i øvrigt er fra Viborg og dermed også fra distrikt 11/13). 
Distriktet har altså nu hele 3 medlemmer i hovedbestyrelsen. Det er flot! Alle slog fast at de ville 
arbejde for bedre samarbejder med klubber og distrikter, og alle ønsker fokus på hestevelfærd og 
kvalificeret undervisning i rideklubberne. 

Distriktsmesterskaberne er i år rettet ned til lavere sværhedsgrad for at opnå flere tilmeldinger, men 
det kniber stadig desværre. Husk at skub til jeres ryttere om at tilmelde sig. Thy-stævnet er blevet 
afholdt igen i år. Et samarbejde mellem de nordligste klubber i distriktet. Virkelig et godt initiativ! 



Rosenparaden blev afviklet i slutningen af 2023 ved de sidste 2 stævner i hhv. Sydthy og Vasehud 
Rideklub med stor tilslutning begge steder. 

Husk at tjekke stævnekalenderen som ligger på distriktets hjemmeside, hvor man også kan se stævner 
i andre distrikter. Der tages hensyn for at undgå sammenfald af stævner ved max 70 km. afstand. 

Der er stadig en tendens til få starter i klasserne ved vores stævner i distriktet, som gør at det ikke er 
rentabelt for klubben desværre. Der arbejdes forhåbentlig snart på en ny stævnestruktur, selvom der 
ikke er sket noget de sidste par år fra det arbejdsudvalg som blev nedsat. Der er ellers udarbejdet et 
fint oplæg fra både distrikt 7, 12, 14 og 11/13. 

Den 1. torsdag i hver måned afholder DISU (distrikternes formænd) enten fysisk eller online møde med 
deltagelse af administrationen og hovedbestyrelsens næstformand (nu Ditte Sørensen). 
Stævnestrukturen er igen-igen et stort punkt ligesom uddannelse, og begge dele tages meget alvorligt, 
da der er nedgang i antallet af stævnestarter og kurser. DRF har forpligtet sig over for Etiks råd til at lave 
forbedringer på uddannelserne. 

OƯicials mangles meget så sig endelig til hvis I har folk i klubberne som kunne tænke sig at blive 
dommer, banedesigner eller teknisk delegeret. Der udbydes for lidt kurser fra DRF, og distrikterne 
ønsker denne del lagt ud til sig selv. Tidligere uddannede kadetter kontaktes med henblik på evt. 
oƯicial uddannelse. 

 

Årets klub og frivillighedspris blev omtalt og indføres i distriktet. Inger lover at kriterierne her for sendes 
ud sammen med dette referat. 

Rangliste med championater i spring og dressur for hest og pony kommer på distriktets hjemmeside 
snarest, så det kommer til at tælle allerede her fra 2024. Man skal selv indberette sine resultater. 
Nærmere info sendes ud snarest. Hjemmesiden for distriktet arbejder vi også på at få opfrisket, så den 
bliver mere spændende at besøge pga. bl.a. ranglister og nyheder. 

 

Thomas Vogt Hansen beretter om repræsentantskabsmødet i DRF i april: 

Formiddag med mange gode indlæg og foredrag man kunne deltage i. Mange kandidater til posterne i 
forbundet, som oftest når der er ballade. Næstformand blev Ditte Bach Sørensen. Thomas har været 
med i 10 år nu, og Bo er i gang med sit 3. år i bestyrelsen. 

Første bestyrelsesmøde er afholdt i Brøndby hos DRFs hovedsæde. Stor dagsorden fra Dan Boyter 
med ønsket om at høre hvad de forskellige bestyrelsesmedlemmer brænder for og ønsker at arbejde 
med. Årshjul blev lavet med prioriteringer af div. ønsker. Stævnestruktur og hestevelfærd er højest på 
listen. Evt. nyt kommissorium nedsættes til stævnestrukturen, da den tidligere har vist sig at værre 
ineƯektiv desværre. 

Dan kører en professionel bestyresesstil, så der skal arbejdes hårdt, og det bliver godt iflg. Thomas. 
Normal dagsorden er på 10-16 sider + bilag til gennemlæsning og forberedelse. 

Prinsesse Benediktes 80 års fødselsdag blev fejret for nyligt, hvor DRFs bestyrelse blev inviteret og var 
med. Hun er stadig protektor for rideforbundet. Nathalie deltog dog ikke i denne fest. 



 

Bo Gejl beretter: 

World cup i uge 42 skal arbejdes på at bevare på trods af at Helgstrand ikke længere er primus motor. 
Det er vigtigt at fastholde terminen for at den ikke forsvinder fra Danmark. 

Dan Boyter tager ting personligt, hvis ikke det fungerer. Bo forklarede om det hårde arbejde i DRFs 
bestyrelse pga. Helgstrand sagen, som har sat almindeligt bestyrelsesarbejdet ud af drift, da det har 
fyldt alt desværre. Forhåbentlig ser fremtiden bedre ud med mere synlighed og oƯentlige referater, så 
DRF virker mere synlige udadtil. Der skal fortælles gode historier, så det ikke kun er de negative som 
fylder. Tag endelig fat i enten Thomas eller Bo, hvis I har frustrationer eller spørgsmål. Ring eller skriv og 
I skal få svar eller få det bragt videre til bestyrelsen i DRF. 

Inger tager også henvendelser og problemer med til DISU (distrikternes formænds forsamling) hvor 
næstformand i DRF altid deltager i møderne også. 

Vigtigst siger Bo er klubberne og deres økonomi. 

Husk at komme til banedesigner kurser, da der VIRKELIG mangler banedesignere i Jylland. Der står info 
på DRFs hjemmeside omkring alle oƯicial uddannelserne og aflønning.  

Tina Aakerblad spurgte efter kvalifikationskrav til rosenparaden. Det kommer til at stå i 
propositionerne. 

Dressurdommer Carsten Back Petersen modtog til DRFs repræsentantskabsmøde et ærestegn fra DRF 
for sit lange virke i distrikt 11/13 og for sin store hjælpsomhed. Han var indstillet af distrikt 11/13, 
ligesom Inger tidligere også har modtaget prisen.  

 

Regnskabet i distriktet for 2023 ved Inger: 

Indtægterne er gået lidt ned pga. lavere medlemstal i klubberne. Tallet er reduceret med ca. 4000 
medlemmer i alt. 7-12 års gruppen har en nedgang med over 8% i medlemstallet. Det er en kedelig 
tendens. Året ender med et lille overskud på 17.816,74 kr. når udgifter er trukket fra indtægterne. 

Tidtagningsanlægget bliver igen i 2024 gratis for klubberne at låne, da distriktet ikke mangler pengene. 
Bo opfordrer dog indtrængende til at klubberne passer på det, da den næste generation af samme 
udstyr er noget møg og meget mere kompliceret at bruge, så det skal vi ikke fremskynde! Skriv gerne en 
lille besked på malertapen som ligger i kassen til markering af skade/fejl. 

Dyreetisk råd har efterspurgt dokumentation fra DRF for f.eks. hesteeftersyn og udstyrskontrol, så der 
kan bevises at det forekommer, hvor og hvornår. Uddannelse, oplysning og generel information 
omkring hestehold, undervisning og håndtering af heste er enormt vigtig, så her bør DRF også kunne 
hjælpe klubberne. Holstebro rideklub efterlyser lige præcis denne del fra DRF. Thomas fortæller at der 
snart er den første portion Rideskolemanagers på vej ud af DRFs uddannnelse, som har fået god 
kvalifikation til at varetage rideskolerne. Træner certificeringen blev for år tilbage introduceret på en 
uhensigtsmæssig måde, men den er igen ved at være klar til lancering i ny og bedre form. 

 



Thougård efterlyste bedre information om denne type møder eller møder generelt, så man som ny 
bestyrelse bedre kan fornemme hvad vores møder går ud på. Thomas lovede at slå et slag for et 
løbende introkursus i distriktet for nye bestyrelsesmedlemmer, hvor de kan få råd og vejledning om 
drift af rideklub, certificering, arbejdsopgaver, krav osv. 

 

 

 


